

Alliance Law Firm Egypt advises a consortium of local and international companies in the acquisition of a 39 percent stake in pipeline owner Eastern Mediterranean Gas Co., valued at \$518 million.

As part of the deal, the consortium will have exclusive rights to lease and operate the subsea gas pipeline owned by EMG, which connects southern Israel to Egypt's Sinai peninsula.

The strategic partnership also agreed on the development of additional routes of gas transportation in order to increase the reliability of gas supply to Egypt.

The deal will also entail the settlement and waiver by the sellers, their shareholders and affiliates of any claims, actions or awards related to arbitrations against the Government of Egypt and state owned companies.

The move paves the way for Egypt in becoming an important regional energy hub.

The closing of the deal is yet subject to fulfillment of agreed conditions.

قام مكتب أالينس للمحاماة والاستشارات القانونية بمصر الاستشارات بتمثيل التحالف القائم بين شركات محلية و دولية في عملية الاستحواذ على نسبة ٣٩% (تسعة وثلاثون بالمئة) في شركة البحر الأبيض المتوسط للغاز، الشركة المالكة لخط الغاز و تبلغ قيمة العملية ٥١٨ مليون دولار.

كجزء من الصفقة، سيكون للتحالف حقوق حصرية لتأجير وتشغيل خط الغاز المملوك لشركة البحر الأبيض المتوسط للغاز، والذي يربط جنوب إسرائيل وشبه جزيرة سيناء بجمهورية مصر العربية.

اتفق أطراف الشراكة الاستراتيجية أيضاً على العمل على انشاء طرق إضافية لنقل الغاز من أجل زيادة إمكانية استيعاب توريد الغاز لمصر.

كما تتضمن هذه الصفقة التسوية والتنازل من قبل البائعين ومساهميهم وشركاتهم التابعة عن أي مطالبات أو إجراءات أو أحكام متعلقة بقضايا التحكيم المقامة ضد الحكومة المصرية والشركات المملوكة للدولة.

و تعتبر هذه العملية خطوة جوهرية لمصر لكي تصبح مركز إقليمي رئيسي وأساسي للطاقة في المنطقة.

يتوقف إتمام العملية على استيفاء الشروط المتفق عليها بهذه الاتفاقية.